
Forældrebestyrelsesmøde i Dagplejen, Tirsdag d. 22.August 19,00-21,30 på Skanderborg Fælled, lokale 1. Ø. 30 

Til stede: Bente ( leder), Jeanette (TR), Lene ( leder af dagplejen), Jakob ( formand) , Øssur ( forældre), Christina ( forældre), Hanne ( dagplejer), 

Katrine ( forældre), Mette ( næstformand), Maria-Louise ( forældre) 

Punkt Baggrund / forberedelse Referat 

Velkomst og spisning 
 

Der serveres smørrebrød  

Valg af referent 
 

 Dagsorden godkendt. 
Jakob mødeleder. 
Christina valgt som referent. 

Evaluering af stormøde, herunder 
kommunikation og fremmøde 

Der var et begrænset fremmøde af forældre. Hvad kan være 
årsager hertil og hvordan får vi flere forældre med næste 
gang? 

Der blev drøftet forskellige årsager til 
manglende forældredeltagelse. 
 
Forslag til at engagere flere forældre: 

- Dagplejer engagerer sin 
forældregruppe, hvor man deltager i 
fællesskab – fx med fælles kaffekurv 

- Temaet skal være et trækplaster 
- Skal holdes på Fælleden igen 
- Tidspunktet skal ændres til 18.30 eller 

19.00 
- Mere inspirerende kommunikation 

ifm. arrangementet - 
forældrerepræsentanter involveres i 
at lave invitationen 
 

Rekruttering og branding 
 
 
 

Det blev aftalt på bestyrelsesmøde i marts 23, at punktet 
skulle tages op i den nye bestyrelse. 
Forslag fra Christina.  Videoer på hjemmesiden skal bringes 
mere frem. Historien skal fortælles mere. Synliggøre 
mulighederne for dagplejere. 
Hvordan skal den rekruttering se ud fremadrettet? -  

Forældrebestyrelsen er enige om at dagplejen 
har brug for at blive rebrandet, både ift. 
kommunikationen til forældre så de vælger 
dagplejen til deres børn og ifm. rekruttering af 
nye dagplejere. 
 
Forslag til indsatsområder: 

- Hjemmesiden er uoverskuelig og 
fremstår ikke attraktiv og 
professionel. 
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- Dagplejepræsentationerne kunne 
godt opdateres. 

- Logo og det generelle visuelle indtryk 
kan med fordel opdateres 

- Er det evt. en mulighed at finde en 
praktikant til at udarbejde en ny 
branding og kommunikationsstrategi, 
og implementere denne? 

 
Der er et stort behov for at få rekrutteret nye 
dagplejere. Bestyrelsen har drøftet tidligere 
tiltag for at rekruttere dagplejere. 
 
Kommunikationen skal fremhæve fordele ved 
at være dagplejer, og aflive myter. 
 
Barselscaféer har tidligere været en succes at 
deltage i. Fremover forsøges der på at 
inddrage forældrerepræsentanter til at 
deltage i dette. 
 

Høringssvar til handlekatalog Der er kommet et handlekatalog fra Skanderborg Kommune, 
hvor der lægges op til besparelser i dagplejen. 
 
Der drøftes et muligt høringssvar fra forældrebestyrelsen. 
 
 

Jakob udarbejder et høringssvar fra 
bestyrelsen på baggrund af nedenstående 
drøftelser. 
 
Måltal 
Der indføres måltal på 3,6 barn per dagplejer. 
 
Bekymringer fra forældreperspektivet: 

- Længere transporttid til dagplejen, 
hvor børnene får længere dage. 

- Mindre byer i kommunen kan stå 
uden dagplejere. 
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- Hvordan bliver det for de sårbare 
børn, som ikke kan trives i en 
vuggestue? 

- Tildeling af gæstepladser ifm. 
fri/sygdom kan blive mere kaotisk, 
hvor børnene så måske bliver sendt 
mere rundt til forskellige (ukendte) 
dagplejere. 

- Der kan evt. blive udfordringer med 
afspadsering, videreuddannelse, 
ferieplanlægning mv. Som forældre 
kan det give bekymringer ift. 
kvaliteten i dagplejen. 

- Kan vi opleve dårligere trivsel og 
manglende tryghed hos både børn og 
forældre? 

 
Tilsyn 
Det formodes at der kan spares på tilsynet i 
dagtilbuddene. 
 
Bekymringer fra forældreperspektivet: 

- Hvis der er mindre tilsyn i dagplejen, 
kan det gå ud over trivsel hos 
børnene, da dagplejeren får mindre 
mulighed for sparring, hjælp og 
ledelse. 

- For nye forældre kan tilsynet være 
med til at skabe tryghed ved at der 
kommer andre og ser hverdagen hos 
dagplejeren og børnenes trivsel. 

- Som forældre kan det give tryghed at 
man ved hvem lederen er, så man kan 
hente hjælp ved f.eks. 
samarbejdsvanskeligheder. 
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- Mindre tilsyn og ledelse kan gå ud 
over kvaliteten i dagplejen. 

 
Alle bekymringerne kan måske føre til at flere 
forældre fravælger dagplejen. 
 

Overgang fra dagpleje til 
børnehave 

Bestyrelsen er optaget af hvordan overgangene pt. fungerer 
og hvordan man evt. kan styrke denne. 

Flyttes til næste møde. 

Gennemgang af kontrakt 
 

 Flyttes til næste møde. 

Evt.  Forslag til næste dagsorden: 
- Kan der skabes tættere fællesskab i 

dagplejernes forældregrupper? 
 

 

  


